
 

Verslag Ledenberaad 8 oktober 2014 te Franeker 

Aanwezig zijn vertegenwoordigers van 27 verenigingen en 2 federaties. 

 

 

1.  Opening 

Voorzitter Sipke Saakstra heet iedereen welkom en bespreekt kort de agenda. 

 

2. Sponsorplan 

Een nieuw sponsorplan is opgemaakt. 
Dhr. Jan van Erve is ingeschakeld voor een plan van aanpak.  
- Aandachtspunten hierbij zijn: 
Risicospreiding, continuïteit, efficiëntie en maatwerk versus algemeen. 
- Het vernieuwde sponsorplan moet leiden tot: 
Structuur in de sponsorpiramide, structuur in de database, verbeterd relatiebeheer en acquisitie, 
proposities (sponsorpaketten) en verbeterde afhandeling van contracten en facturering. 
 
Sponsorpiramide 
Hoofdsponsor 
Businesspartners – 3 domeinen: sport, vitaliteit, maatschappelijke relevantie 
Subsponsors 
Bordsponsors 
Businessclubleden 
Wis In - communicatiedragers op de site 
 
Er is een gesprek met FB Oranjewoud geweest. Dit heeft geleid tot een nieuw aanbod van  
FB Oranjewoud. Dit moet eerst in het hoofdbestuur besproken worden. Op de AV zal er meer 
informatie gegeven kunnen worden. 
 
 
 
Mevr. Alida Breeuwsma, hoofdbestuurslid Verenigingen en Federaties, vervolgt 
 

3. Verenigingen en federaties 
 

Contributiebeleid 
Er is gebrainstormd met een groep mensen + iemand van NOC*NSF. 
Er is een werkgroep ingesteld, deze komt met voorstellen op de AV in het voorjaar van 2015. 
 



Eenlingenbeleid 
Begin november zal hier een vergadering over zijn. De daartoe ingestelde werkgroep komt met 
voorstellen op de AV in het voorjaar van 2015. 
 
VSK 
Men start binnenkort met een traject clubarbitrage in de federatie Sneek e.o. 
Er zijn gesprekken met de federatie Mid Fryslân. Wellicht zullen zij ook starten met een traject 
clubarbitrage. 
 
 
 
Voorzitter Sipke Saakstra vervolgt 
 

4. Versterken bondsorganisatie 
 
Vergaderingen met verenigingen organiseren in een regionale structuur, zodat de discussie breder 
wordt. Nu is er maar een deel van de verenigingen aanwezig, waarvan het veelal dezelfde mensen 
zijn die het woord voeren. 
 
Klankbordgroep 
Daarom wordt er een klankbordgroep gestart. Het doel van de klankbordgroep is om meer binding te 
creëren met de verenigingen, het ingezette beleid breder uit te dragen. Daarnaast wil het 
Hoofdbestuur zich hiermee dichter bij de verenigingen positioneren om eerder signalen te kunnen 
opvangen.  
 
De samenstelling van de klankbordgroep: 
Vertegenwoordigers uit (kleine) verenigingen, federaties en verenigingen die hoofdklasse 
wedstrijden organiseren. 
Kv te Hitzum vertegenwoordigt de meisjescategorie. 
Kv te Wommels vertegenwoordigt de jongenscategorie. 
Kv te Weidum vertegenwoordigt de damescategorie. 
De KPC vertegenwoordigt de herencategorie. 
 

5. Samenstelling hoofdbestuur 
 
De nieuwe kandidaat voorzitter is dhr. W. Sinnema. 
Er is nog geen concrete kandidaat voor de functie van dhr. S. Groustra. 
Dhr. J. Siegersma is kandidaat voor het One Wall Handball en een deel van de technische zaken. 
De portefeuille PR & Marketing staat open. Hier worden gesprekken over gevoerd, maar is nog niets 
concreets over te zeggen. 
 
 
 
Bondsdirecteur Geert Faber vervolgt 
 

6. Voortgang aanpak kaatshandschoen 
 
In 2014 is de eerste stap genomen in de aanpak van de kaatshandschoen. Komend seizoen wil de 
KNKB naar de volgende stap. Het spelbeeld moet attractiever, want de uitslag is nog teveel gericht op 
de boven.  Het spelbeeld, het theater van de KNKB, moet attractiever wat meer publiek en sponsors 
moet trekken.  



De controle moet uitgebreid worden en alle heren senioren en junioren moeten een gelijke 
kaatshandschoen hebben.  
Afgelopen seizoen waren er niet genoeg controleurs, mede doordat controle niet voldoende 
objectief was te maken. Hierdoor wordt in seizoen 2015 het onderleertje onder de nap verwijderd, 
waardoor enkel de nap van 6,5 cm. aanwezig blijft. Het achterleer wordt direct onder de nap 
verwijderd zoals dat dit jaar ook al het geval was. Hierdoor is er minder manipulatie mogelijk, is de 
handschoen makkelijker te controleren en wordt de slagkracht meer beperkt.  
Verder wordt er nog onderzoek gedaan naar een andere kaatsbal. De huidige bal is door de jaren 
heen kleiner geworden (diameter 38-39 mm in plaats van 40 mm), is harder en iets zwaarder 
geworden (±  25 gram).  De KNKB wil naar een vertragende bal.  
Tevens doet Faber de mededeling dat de KNKB vasthoudt aan het ingezette licentiebeleid dat er tot 
1-1-2016 niets gaat veranderden. 
 
 
 
Mevr. Nicole Adema, commercieel manager, vervolgt 

7. Andere Spelen 
 
Vanaf 12 oktober start een grote landelijke reclamecampagne voor ‘Andere Spelen’. 
Kaatsen is één van de 5 sporten in de reclamecampagne. 
Deze campagne biedt 10 kleine en minder bekende sporten een groot podium op 9 november in de 
jaarbeurs in Utrecht. Hier worden 10.000 kinderen verwacht die deze ‘andere spelen’ kunnen 
bekijken en proberen. Vanaf 9 november kunnen de kinderen zich via de site opgeven voor 
proeflessen bij verenigingen. De KNKB vraagt hier de medewerking van de verenigingen en de 
federaties voor om volgend voorjaar voor die jeugd een aantal proeflessen te geven. Dit met het doel 
meer leden te kunnen werven en de jeugd meer aan het sporten te krijgen. 
 
 
 
De heer Tjeerd Dijkstra, hoofdbestuurslid Technische Zaken en Wedstrijdzaken, vervolgt 
 

8. Wedstrijdstramien 2015 
 
Wedstrijdkalender 
Er wordt gestreefd naar een wedstrijdkalender met een divers aanbod voor iedereen en op elk 
niveau. Het aantal wedstrijden per jeugdcategorie wordt gemiddeld 10% minder dan het afgelopen 
jaar. De jeugd zal zoveel mogelijk één wedstrijd per weekend hebben. In mei is dit op de zondag in 
verband met de overgang van andere sporten. Hierna zullen de wedstrijden voornamelijk op de 
zaterdag plaatsvinden. 
 
Regiowedstrijden 
In het komende seizoen komen er regiowedstrijden. In nauw overleg met de federaties zal getracht 
worden een aantal regio’s samen te stellen. 
Op 4 zaterdagen worden van alle categorieën de beste kaatsers geselecteerd. Zij spelen op 
provinciaal niveau een uitnodigingswedstrijd. Alle overige kaatser spelen op datzelfde moment in 
hun eigen regio een wedstrijd. Deze wedstrijden (in competitieverband) nemen een dagdeel in 
beslag, hetzij morgens hetzij middags.  Er wordt namelijk drie keer gekaatst met wisselende parturen. 
  
Hoofdklasse 
In de Hoofdklas wordt in 2015 twee maal een wedstrijd gehouden waarbij voorrondes worden 
gehouden. Hoe dit concreet eruit komt te zien, is nog niet bekend.  



Op de heren hoofdklasse wil de KNKB terug naar 8 parturen in verband met een selectie van de 
betere parturen en een kortere wedstrijddag. 
Om meer hoogtepunten in een seizoen te verkrijgen wil de KNKB Grand Slam wedstrijden benoemen, 
waar 12 parturen uitkomen. Het wordt nog bekeken of dit ook bij de dames kan. 
 
Vanwege het grote kwaliteitsverschil op de dames eerste klas en het bewerkstelligen van een 
aanzuigende werking op kaatssters die zich kwalitatief nog niet goed genoeg voelen voor de 1ste klas, 
zijn er een aantal dames tweede klas wedstrijden op de wedstrijdkalender gezet. Indien er niet 
genoeg aanmeldingen zijn, zal de tweede klas wedstrijd geschrapt worden en kunnen de deelnemers 
gewoon met de eerste klas meedoen. De tweede klas gaat door als er minimaal 8 tweede klas 
parturen zijn. 
 
 

Bondsdirecteur Geert Faber vervolgt 
 

9. Verslag evaluaties Easterein en St. Anne 
 
Uit de evaluaties is gebleken dat iedereen het er over eens is dat de ranking een objectief systeem 
moet blijven, zonder inmenging van een technische commissie. De op de evaluaties aanwezige 
kaatsers, trainers, bestuurders van verenigingen en kaderleden zijn vrijwel allemaal van mening  de 
ranking te behouden, mits er aanpassingen worden gedaan.  
 
Na de evaluaties heeft de werkgroep Ranking een eerste overleg gehad. Het doel is de ranking te 
beperken naar een ranglijst die op basis van enkel vrije formatie wedstrijden wordt opgemaakt. 
Hierdoor  wordt het systeem eenvoudiger. Er wordt een dynamiek (schommeling van parturen van 
hoofdklas naar eerste klas) te bewerkstellingen van 1 per week bij 8 parturen. Afgelopen jaar was er 
bij 10 parturen (Hoofdklas Heren) een schommeling  van 1,4 per week. Bij de Hoofdklas Dames, met 
8 parturen 1,0 . Daarnaast is de verwerking van de database beter te beheersen. Enkel de parturen 
die zich opgeven voor de cyclus worden op de lijst bijgehouden. Alleen die parturen komen in 
aanmerking voor de Hoofd- en 1ste klaswedstrijden. Wel blijft het noodzakelijk dat de kaatsers zich 
voor elke partij (vf en del) moeten blijven opgeven.  
 
Veel kaatsers/betrokkenen vonden de periode van 8 wedstrijden te kort. Met een ranking alleen op 
basis van vrije formatie, wordt deze periode een stuk langer. In 2015 is de 8ste v.f.wedstrijd pas begin 
juli.  
De del-wedstrijden worden niet meer in de ranking opgenomen. De deelname  voor deze 
wedstrijden zal ook op basis van de v.f. ranking gaan. 
De loting van de del-wedstrijden wordt vereenvoudigd. Er wordt geloot op functie en de ondersten 
van de ranking worden uitgezet om evenwichtige parturen te krijgen. Dit laatste is nog onderwerp 
van discussie. Wel is het de bedoeling dat v.f.maten weer bij elkaar kunnen loten.    
 
Verder wordt de afwezigheidsregel aangepast. Uitgangspunt wordt hierin dat men moet kaatsen om 
de positie op de rankinglijst te behouden.  
Een speler krijgt na bijloten geen punten meer.  
 
 
 
 
 
 
 



10. Rondvraag 
 
Dhr. J.W. van Beem van de kaatsvereniging te Dronrijp en T. de Jong van kaatsvereniging  te St. Anne 
hebben ideeën over onder meer een nieuwe zeggenschaps- dan wel beslisstructuur. Ze gaan ervoor 
zorgen dat hun motivaties naar alle verenigingen worden toegestuurd. 
 
Mevr. S. Lettinga van de kaatsvereniging te Dongjum vraagt om de notulen van de AV eerder naar de 
kaatsverenigingen te sturen, zodat de kaatsverenigingen die daar niet aanwezig waren eerder op de 
hoogte zijn van wat daar besproken is. Het bondsbureau kan beperkter bereikbaar zijn. Het 
bondsbureau moet terug naar Franeker. De masseurskosten moeten naar beneden en later helemaal 
weg. Dit is één keer gebeurd, daarna nooit weer. 
 
Dhr. F. Kooistra van de kaatsvereniging te Ried: De verenigingen met jubileum moeten een 
bondswedstrijd toegewezen krijgen. 
 
Dhr. G. Oostra van de kaatsvereniging te Mantgum: Er moet een vereenvoudigde 
wedstrijdorganisatie gelden tot en met de jongenscategorie.  
 
 
 

11. Sluiting 
 
Voorzitter Saakstra sluit de vergadering en bedankt iedereen voor zijn/haar inbreng en wenst 
iedereen een wel thuis. 
 
 
 
 
 
Notuliste Maaike Osinga. 
 
 


